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PROTOKÓŁ  Nr XXXVI/14 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 27 marca 2014 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 14 radnych, (nieobecny J. Żwirbla)  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1255.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Renata Tomczak – Radna Rady Powiatu, 

• Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Andrzej Kaczanowicz – Radny Rady Powiatu,    

• Andrzej Jakubowski – Wicemarszałek Województwa Zachodniopomorskiego,  

• Arkadiusz Witowski – Prezes Zarządu NUBIAN, 

• Zbigniew Miłek – Członek Zarządu NUBIAN, 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 29 stycznia 2014 roku.  

  3. Uroczyste podpisanie umowy na budowę biogazowi gminie Bobolice.   

  4. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 
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5. Sprawozdanie z realizacji programu pomocy osobom zagrożonym eksmisją oraz    

realizacja programu „Odpracuj swój dług”.  

6. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1) zmian w budżecie gminy na 2014 rok; 

2) zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2014-2028;  

3) funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2015; 

4) zwolnienia w podatku od środków transportowych na 2014 rok;  

5) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniego programu   gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Bobolice na lata 2014 – 2019; 

6) uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym 

Kłanino;  

7) wyrażenia zgody na przyjęcie od Powiatu Koszalińskiego zarządzania przystankami 

komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w granicach 

administracyjnych Gminy Bobolice;  

8) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2014 roku;   

9) postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne;  

10) utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla wyborców przebywających w 

zakładzie karnym dla przeprowadzenia wyborów do Parlamentu Europejskiego 

zarządzonych na dzień 25 maja 2014 roku;   

11) przedłużenia okresu obowiązywania Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Bobolice na 

lata 2003-2013 do roku 2014;  

7. Trybuna sołecka. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

10. Zakończenie obrad.       

 

Obecnych 12 radnych 

Pani  Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o wycofanie z porządku obrad dwóch 

projektów uchwał: 

1) w sprawie przedłużenia okresu obowiązywania Strategii Rozwoju Miasta i Gminy 

Bobolice na lata 2003-3013 do roku 2014.  

Radni jednogłośnie 12 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   
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2) w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne; 

Radni jednogłośnie 12 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

 

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XXXV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 29 stycznia 2014 roku 

był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w 

dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

Protokół z XXXV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 12 głosami „za”. 

 

Obecnych 14 radnych  

Ad. 3. Uroczyste podpisanie umowy na budowę biogazowi w gminie 

Bobolice.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że jest to uroczysty moment dzisiejszej sesji 

jakim jest podpisanie umowy na budowę rolniczej elektrociepłowni biogazowej, która 

powstanie na terenie gminy Bobolice. Inwestycja ta będzie polegała na utworzeniu zakładu 

przemysłowego wytwarzającego energię elektryczną i ciepło z surowców pochodzenia 

rolniczego oraz na budowie infrastruktury technicznej i drogowej. Łącznie z budową 

przyłączy elektroenergetycznych oraz przyłącza cieplnego prowadzącego ku lokalnej 

kotłowni miejskiej. Realizacja całego projektu uzależniona była od pozyskania 

dofinansowania, które zostało przyznane ze środków RPO WZ w ramach Programu 

Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko. 

Wicemarszałek Andrzej Jakubowski powiedział, że jest to ciekawy i interesujący projekt na 

powstanie biogazowi rolniczej, która będzie zasilana surowcami pochodzenia rolniczego. 

Dzięki tej budowie rolniczej biogazowi zasilanej surowcami pochodzenia roślinnego nie 

wprowadzamy do atmosfery zagrożenia a pozyskujemy tzw. certyfikaty zielone. Determinacja 

Spółki, która już prowadzi biogazownię w Grzmiącej, daje nam gwarancję, że ten projekt 

zostanie wykonany dobrze, solidnie i z tymi wszystkimi założeniami, które są w umowie 

obwarowane. Biogazownia będzie służyła mieszkańcom dostarczając ciepło. Realizacja 
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zadania dla Spółki jest wyzwaniem ponieważ terminowo musi się spiąć i zmagać z 

czasem, a inwestycja wymaga nakładu czasowego 6-8 miesięcy.  

Pan Arkadiusz Witowski inwestor powiedział, że cieszy się bardzo, że po tylu perturbacjach i 

problemach dojdzie do podpisania umowy na dofinansowanie tej inwestycji. Niestety 

podpisanie umowy jest warunkiem koniecznym, ale niewystarczającym, żeby biogazownia 

powstała. Podpisana umowa trafi natychmiast do banku, który musi tę inwestycję 

współfinansować. Koszty szacowane całkowitej budowy wynoszą około 14 mln zł netto z 

czego 8 mln zł jest dofinansowane bezzwrotnie z Urzędu Marszałkowskiego. Zaplanowane 

jest 2 mln zł kapitału własnego i 4 mln zł pożyczki z banku. Dlatego decyzja banku będzie 

kluczowa w całej tej inwestycji, w momencie podjęcia pozytywnej decyzji banku inwestycja 

może zostać rozpoczęta.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że Gminie bardzo zależy na tej inwestycji, 

która da możliwość obniżenia kosztów ogrzewania mieszkań dla 800 mieszkańców oraz 

budynków użyteczności publicznej. Jest to także szansa dla rolników na sprzedaż kukurydzy, 

ziaren zbóż.  

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał kiedy rozpocznie się budowa tej inwestycji? 

A. Witowski inwestor – prace rozpoczną się nie wcześniej niż pod koniec maja, w momencie 

kiedy budowa ruszy i będzie spięte finansowanie to biogazownia powstanie w ciągu 6-8 

miesięcy. Budowa technicznie jest bezproblemowa.  

Przewodniczący Rady Miejskiej – cz możemy spodziewać się obniżenia cen energii cieplnej? 

A. Witowski inwestor – podejrzewam z doświadczenia, że cena za 1 GJ z biogazowi będzie o 

połowę niższa. 

Radny Zdzisław Strzelczak zapytał co oprócz kukurydzy będzie potrzebne do biogazowni? 

A. Witowski inwestor – w skrócie mówiąc wszystko co jest energetycznie wydajne, 

kukurydza jest bazą kalkulacyjną, mogą to być: kiszonki z traw, gorsze zboża, słoma, sordo, 

buraki cukrowe, gnojowica mile widziana. 

W tym momencie nastąpiło uroczyste podpisanie stosownej umowy na dofinansowanie 

inwestycji. Wykonano pamiątkowe zdjęcia. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 15 minutową przerwę. 

  

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła sprawozdanie z pracy burmistrzów w 

okresie między sesjami: 

Ostatnia sesja RM odbyła się niespełna miesiąc wcześniej tj. 29 stycznia  2014 roku.  
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* w okresie od 1 stycznia do 15 lutego 2014 roku odbyły się zebrania 

sprawozdawcze we wszystkich 5 jednostkach OSP z terenu miasta i gminy, natomiast 22 

lutego br. uroczyste posiedzenie zarządu miejsko-gminnego ZOSP RP; 

* przebudowa skrzyżowań na DK11 i DK25 w Bobolicach - dnia 2 oraz 18 lutego 2014 roku 

wraz z Panią V-ce Burmistrz uczestniczyłyśmy w spotkaniach, które odbyły się w 

szczecińskiej siedzibie Głównej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Tematem przewodnim 

była oczywiście wywalczona przez nas przebudowa skrzyżowań na DK11 i DK25 w naszym 

mieście. Rozmowy, które toczyły się podczas tych spotkań dotyczyły głównie strony 

finansowej tego przedsięwzięcia.  Z przedstawionego wstępnego kosztorysu inwestycji 

wynika, iż przekracza on zaplanowany przez GDDKiA na ten cel budżet, tj. 5 mln. W celu 

obniżenia tych kosztów zaczęto rozważać nad ewentualnymi możliwościami obniżenia 

kosztów realizacji inwestycji poprzez rezygnację z zakresu robót lub zastosowanie rozwiązań 

ekonomicznych. Rozważaniom podlegały takie działania jak: rezygnacja z zieleni drogowej, 

zastosowanie standardowych opraw oświetleniowych, zmniejszenie zakresu robót o wyspy 

spowalniające, rezygnacja z obrzeży dla ścieżki rowerowej a także zmiana kolorystyki 

nawierzchni ścieżki rowerowej.  

Nie możemy dopuścić do tego, aby tak ważna inwestycja została zrealizowana połowicznie, 

dlatego zadeklarowałam pomoc w pozyskaniu dodatkowych środków na te inwestycję.  

Obecnie prowadzone są rozmowy z w celu uzyskania dofinansowania przedsięwzięcia.  

Dodatkowo czynnie uczestniczymy we wszystkich pracach związanych  

z uzgodnieniami branżowymi (m.in. oświetlenie, kanalizacja deszczowa) i na bieżąco 

rozwiązujemy pojawiające się problemu w fazie projektowej.   

Według harmonogramu do końca maja planowane jest uzyskanie zgody na realizację 

przedsięwzięcia oraz pozwolenia na budowę. W maju ma zostać ogłoszony przetarg na roboty 

budowlane, które rozpocząć się mają z początkiem czerwca bieżącego roku. Zakończenie 

całej inwestycji planowane jest wraz z końcem 2014; 

* budżet obywatelski - Założenia do  Budżetu Obywatelskiego w Gminie Bobolice w roku 
2015 

1. Projekty do realizacji Budżetu Obywatelskiego mogą dotyczyć wszystkich spraw 

mieszczących się w kompetencjach Gminy Bobolice, np.; 

1) ładu przestrzennego,  

2) działań na rzecz ochrony środowiska i przyrody oraz gospodarki wodnej; 

3) napraw, modernizacji i remonty gminnych dróg, ulic, mostów, placów oraz 

organizacji ruchu drogowego, 

4) utrzymania czystości i porządku oraz urządzeń sanitarnych, wysypisk                               

i unieszkodliwiania odpadów komunalnych,  
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5) kultury, w tym bibliotek gminnych i innych instytucji kultury oraz 

ochrony zabytków i opieki nad zabytkami, 

6) kultury fizycznej i turystyki, w tym  zagospodarowanie terenów rekreacyjnych              

i urządzeń sportowych poprzez budowę ścieżek rowerowych, boisk sportowych, 

placów zabaw, 

7) zieleni gminnej.  

8) porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz ochrony przeciwpożarowej  

i przeciwpowodziowej,  

9) promocji gminy. 

2. Propozycje projektów należy złożyć na właściwym formularzu. 

3. Składany projekt musi być poparty 15 podpisami mieszkańców. 

4. Projekt może  złożyć każdy mieszkaniec Gminy Bobolice, grupa mieszkańców, osoba 

prawna organizacja pozarządowa, sołectwa, a także inne podmioty działające na 

terenie Gminy. 

5. Prawo zgłaszania projektów oraz głosowania posiadają wszyscy mieszkańcy Gminy 

Bobolice, którzy ukończyli, bądź ukończą 16 lat w roku głosowania, tj. w 2014 roku           

( urodzone przed 1 stycznia 1999 roku). 

6. Projekty oceniane zostaną przez zespół merytorycznie odpowiedzialnych 

pracowników Urzędu Miejskiego w Bobolicach. 

7. Decyzję o umieszczeniu projektu  na karcie do  głosowania podejmie Rada Budżetu 

Obywatelskiego. 

8. Rada Budżetu Obywatelskiego składać  się będzie z 14 osób, 7 wybranych spośród 

mieszkańców oraz 7 osób zaproszonych przez Burmistrza Bobolic.  

a) Zgłoszenia należy złożyć na formularzach dostępnych na stronie internetowej 

www.bobolice.pl/ Budżet Obywatelski 2015/ formularz zgłoszeniowy do Rady 

Budżetu przez osoby zameldowane na terenie gminy Bobolice lub wpisane na listę 

wyborców, które ukończyły 18 lat. 

9. Na każde spotkanie Rady Budżetu Obywatelskiego zapraszani będą autorzy projektów 

oraz mieszkańcy zainteresowani Budżetem Obywatelskim. 

10. Z Budżetu Obywatelskiego zrealizowane zostaną te projekty, które w głosowaniu 

uzyskają najwyższą liczbę głosów mieszkańców Gminy w każdej kategorii do kwoty 

przeznaczonej na każdą grupę projektów. 

11. Wybrane projekty zrealizowane zostaną w trakcie 1 roku budżetowego. Projekty 

odrzucone nie przechodzą do realizacji w roku następnym. 
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12. Głosowanie odbędzie się w formie elektronicznej oraz w tradycyjny sposób ( 

wersja papierowa) i potrwa  ponad 2 tygodnie. 

13.  Podział projektów na 2 kategorie: 

I.  o wartości do 10 tysięcy złotych, 

II.  o wartości do 60 tysięcy złotych. 

a) W przypadku gdy wartość projektu po przetargu zostanie przekroczona w 

poszczególnych kategoriach zakres rzeczowo-finansowy będzie podlegać modyfikacji 

w uzgodnieniu z wnioskodawcą. 

      14. Łączna kwota na projekty z  Budżetu Obywatelskiego w kategorii  I wyniesie 30 

tysięcy złotych. 

      15. Łączna kwota na projekty Budżetu Obywatelskiego w kategorii II wyniesie 180 

tysięcy złotych. 

      16. Kwota przeznaczona na zadania realizowane z Budżetu Obywatelskiego 2015 

wyniesie łącznie do 210 tysięcy złotych. 

      17.Każdy mieszkaniec będzie mógł oddać 3 głosy na wybrane projekty z każdej kategorii 

łącznie  6 głosów. 

      18.  W każdej kategorii znajdzie się do 10 projektów wybranych przez Radę Budżetu 

Obywatelskiego ( na liście znajdzie się do 20 projektów). 

19 . Projekty miękkie będzie mógł realizować Wnioskodawca. Natomiast w projektach 

mieszanych (miękkie z elementami inwestycyjnymi) część inwestycyjną realizuje 

Gmina. 

* trwają przygotowania do III Gali Przedsiębiorczości; 

* Darłowska Lokalna Grupa Rybacka w dniu 10 lutego 2014 roku w siedzibie urzędu 

zorganizowałam spotkanie  w którym uczestniczyli: Prezes DLGR – Pan Arkadiusz 

Klimowicz, Dyrektor Biura DLGR – Pan Rafał Radzikowski oraz lokalni rybacy, 

przedstawione zostały osiągnięcia DLGR, zadania zrealizowane dzięki współfinansowaniu 

unijnemu, a także to, co jest dla Gminy i rybaków najistotniejsze – perspektywy i aspekty 

prawne, oraz głośno wypowiedziana akceptacja DLGR dot. włączenia Gminy do Grupy 

Rybackiej. Z uwagi na fakt, iż w chwili obecnej kształtowana i konsultowana jest nowa 

perspektywa finansowa na lata 2014-2020, dopiero w przypadku zatwierdzenia dalszego 

funkcjonowania Grup Rybackich, Gmina Bobolice przy zgodzie DLGR podejmie działania 

prawne (uchwały, zarządzenia), by wstąpić do Grupy i móc w pełni korzystać wraz z lokalną 

społecznością z możliwości, jakie niesie członkowstwo w Grupie Rybackiej; 

* 11 lutego 2014 r. w Urzędzie Miejskim odbyła się dyskusja publiczna nad przyjętym w 

projekcie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego dla 
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obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Kłanino. Sam projekt został 

przedłożony do wglądu publicznego w okresie od 7 lutego do 3 marca br. Każdy otrzymał 

także możliwość składania uwag odnośnie zmian do 24.03.2014 r. Na publiczną debatę nie 

przybył nikt z mieszkańców a do projektu zmiany studium nie wniesiono uwag. Opracowanie 

zmiany studium podjęto na podstawie Uchwały Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 27 

czerwca 2013 r. Przedmiotem zmiany studium jest przeznaczenie fragmentu działki nr 40/2 w 

miejscowość Jadwiżyn pod powierzchniową eksploatacji kruszywa. Projekt uchwały 

zatwierdzający przedstawione przez mnie zmiany zostanie dziś poddany głosowaniu Radzie 

Miejskiej; 

* remont drogi powiatowej Jatynia - Jatynka - Mając na uwadze zgłaszane przez 

mieszkańców skargi na stan techniczny drogi powiatowej Jatynia - Jatynka oraz zgłaszaną 

przez Panią Sołtys Sołectwa Jatynia prośbę o pomoc w tej sprawie zorganizowałam w 

siedzibie Urzędu spotkanie, na które zaproszono Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w 

Koszalinie.  Celem spotkania, które odbyło się 13 lutego br. było przedstawienie przez 

mieszkańców nurtującego ich problemu związanego ze złym stanem technicznym 

przedmiotowej drogi, który pogarsza się z roku na rok oraz uzyskania odpowiedzi kiedy 

droga zostanie wyremontowana. Po wysłuchaniu argumentów wszystkich stron ustalono, że w 

kwietniu br. odbędzie się spotkanie w takim samym składzie, ale już w terenie na drodze w m. 

Jatynia. Wówczas Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg przedstawi możliwe rozwiązania 

problemu i wówczas podjęte zostaną decyzje co do dalszych działań. Niezależnie od ustaleń, 

które zapadły na tym spotkaniu spotkałam się ze Starostą Koszalińskim oraz 

przedstawicielami Nadleśnictwa Tychowo. Celem tego spotkania było rozważenie 

możliwości przejęcia pewnych odcinków drogi powiatowej Jatynia – Jatynka przez 

Nadleśnictwo Tychowo, ponieważ po tej drodze poruszają się także pojazdy wywożące 

drzewo, których duży tonaż znacznie wpływa na pogorszenie nawierzchni przedmiotowej 

drogi. Rozmowy w tym temacie są w toku; 

* Bobolice gminą partycypacji - realizacja projektu finansowanego z UE „Bobolice gminą 

partycypacji": Strategia Integracji Polityki Społecznej na lata 2015 -2021, opinia nt. obecnie 

funkcjonującego systemu gospodarki odpadami oraz założeniami Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych w gminie Bobolice w latach 2015 – 2021; 

* Partnerstwo publiczno – prywatne - Gmina Bobolice w ramach podjętych działań w formule 

Partnerstwa Publiczno - Prywatnego (PPP) realizuje trzy projekty, tj.: Budowę Domu Późnej 

Starości z zagospodarowaniem terenu w formule partnerstwa publiczno-prywatnego na 

terenie Gminy Bobolice, Zakład przetwórstwa i chłodnictwa rolno – spożywczego oraz skup 

płodów rolnych i runa leśnego z infrastrukturą techniczną w Bobolicach, budowę i 
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zarządzanie zapleczem hotelowym dla obiektów sportowych wraz z częścią 

komercyjną w Bobolicach. Gmina Bobolice w najszerszym zakresie realizuje projekt pod 

nazwą Budowa Domu Późnej Starości z zagospodarowaniem terenu w formule partnerstwa 

publiczno - prywatnego w Bobolicach. Uzyskanie głównej nagrody w konkursie „3P” 

organizowanym przez Polską Agencję Rozwoju Przedsiębiorczości (PARP), w postaci 

kompleksowego wsparcia doradczego pozwoli na przygotowanie ze środków PARP tego 

przedsięwzięcia i zapewni właściwy kierunek działań. Usługi doradcze dla Gminy Bobolice 

świadczy konsorcjum Radców Prawnych z siedzibą w Warszawie. Przedmiotem 

przedsięwzięcia inwestycyjnego jest zaprojektowanie, budowa, sfinansowanie i eksploatacja 

Domu Późnej Starości, przeznaczonego na pobyt stały osób starszych, zlokalizowanego w 

miejscowości Bobolice. Celem przedsięwzięcia jest realizacja zadań własnych gminy z 

zakresu polityki społecznej, tj. opieka nad osobami starszymi oraz zagospodarowanie terenu 

przeznaczonego pod inwestycje, w sposób umożliwiający wygenerowanie miejsc pracy dla 

mieszkańców Gminy Bobolice w sektorze usług  - czyli rozwój gospodarczy naszej gminy. W 

celu zapoznania potencjalnych inwestorów z założeniami przedsięwzięcia zaplanowanego w 

formule PPP, oraz uzyskaniem opinii przedsiębiorców na temat warunków i możliwości ich 

udziału w postępowaniu na wybór partnera prywatnego do realizacji projektu oraz zakresu 

i preferowanej formy współpracy, Gmina Bobolice uczestniczyła w dniu 25.03.2014 r. w 

Warszawie w Forum dla inwestorów. Spotkanie odbyło się w dniu w siedzibie PARP przy ul. 

Pańskiej 77/79 w Warszawie; 

* w dniu 14.03.2014 r. Gmina Bobolice złożyła w ramach PROW kolejnych 5 projektów 

przewidziane do realizacji w ramach obowiązującego jeszcze okresu programowania. 

Projekty w ramach "Odnowy i rozwoju wsi"  to: 

� Rewitalizacja historycznego Parku Dworskiego w Dobrociechach 

                wartość całkowita brutto            245.320,08 zł 

                wartość netto (kwalifikowalne)  199.447,22 zł 

                dofinansowanie                         153.574,00 zł 

                wkład własny                             91.746,08 zł 

Zakres rzeczowy: utwardzenie nawierzchni- ścieżki spacerowe (chodniki), nasadzenia, 

przebudowa kładki (mostku), mała architektura (ławki, ławostoły, krzesła, stoły, kosze na 

śmieci, tablica, stół do tenisa stołowego), budowa całorocznej altany (pełniącej rolę 

świetlicy), oświetlenie zewnętrzne - 4 lampy i wewnątrz altany. 

Dodatkowo zakwalifikowaliśmy dok. projektową i nadzór inwestorski. 

� Zagospodarowanie kąpieliska "Rajska Plaża" w Poroście - etap II 

                wartość całkowita brutto             203.053,41 zł  
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                wartość netto (kwalifikowalne)     165.084,07 zł 

                dofinansowanie                          123.813,00 zł 

                wkład własny                               79.240,41 zł 

  

Zakres rzeczowy: budowa małej wiaty, rozbiórka starej i budowa nowej dużej wiaty, plaża i 

utwardzenie plaży, wyposażenie (kajaki 2-osob. - 3 szt., rowery wodne - 2 szt., żaglówki - 2 

szt.), oświetlenie - 7 lamp. 

� Zagospodarowanie miejsc rekreacji i wypoczynku w Gminie Bobolice 

              wartość całkowita brutto                 48.000,00 zł  

              wartość netto (kwalifikowalne)        39.024,39 zł 

              dofinansowanie                              31.219,00 zł 

              wkład własny                                  8.975,61 zł 

Zakres rzeczowy: doposażenie siłowni zewnętrznej i placu zabaw przy Dworcowej w 

Bobolicach w urządzenie ruchowe do akrobacji i piramidy linowej; doposażenie boiska w 

Świelinie w bramki do gry w piłkę nożną. 

� Doposażenie świetlic wiejskich w Gminie Bobolice - komputerowy zawrót głowy - 

wniosek dodatkowy - niepewny, tylko jeśli spłyną (wrócą) niewykorzystane środki do 

ŚGD 

                wartość całkowita brutto                 94.800,00 zł  

                wartość netto (kwalifikowalne)       77.073,17 zł 

                dofinansowanie                              61.658,00 zł 

                wkład własny                                 17.726,83 zł 

Zakres rzeczowy: zakup 24 kompletów komputerów stacjonarnych (monitor, stacja robocza, 

klawiatura, mysz), 8 szt. UPS'ów, 8 szt. drukarek.  

Po 3 komputery, 1 drukarkę, 1 UPS na każdą ze świetlic (Chmielno, Dargiń, Głodowa, Gozd, 

Kłanino, Krępa, Kurowo, Porost). 

W ramach Małych Projektów: 

� Festiwal zwyczajów i obrzędów Gminy Bobolice (Dożynki)  

                wartość całkowita brutto                 31.024,80 zł  

                wartość netto (kwalifikowalne)       25.360,00 zł 

                dofinansowanie                              20.288,00 zł 

                wkład własny                                10.736,80 zł 

Zakres rzeczowy: wynajem sceny, nagłośnienia, wyżywienie, ochrona.  

Program: potyczki sołeckie, konkursy: na wieniec, na stoisko, prezentacje talentów sołeckich; 
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* „Usuwanie azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy Bobolice - 

etap V" - W trzecim kwartale 2013 r. rozpoczęliśmy V etap usuwania wyrobów 

zawierających azbest z terenu gminy Bobolice. Również w tym roku program ten 

dofinansowywany jest w 100 % z  NFOŚiGW. Do dnia 21.03.2014 roku mieszkańcy gminy 

złożyli 17 wniosków ze wskazaniem około 82 ton do usunięcia, tj. około 4600 m2 

materiałów zawierających azbest do demontażu, transportu oraz utylizacji. W kwietniu br.  

rozpoczynamy procedurę przetargową. Sam przetarg na wybór wykonawcy usługi ogłoszony 

zostanie pod koniec maja 2014 r. Planowany termin rozpoczęcia demontażu oraz zbiórki 

wyrobów zawierających azbest -lipiec br. i trwać będzie do końca sierpnia br; 

* przetarg nieograniczony pn. „Remont części budynku wraz ze zmianą sposobu 

użytkowania w gminie Bobolice, Łozice Cegielnia 1”. Przetarg ogłoszony został w dniu 

11.02.2014 r. Ogłoszenie o przetargu umieszczono w Biuletynie Zamówień Publicznych, na 

stronie internetowej Gminy Bobolice - i na tablicach ogłoszeń. Termin składania ofert 

wyznaczono na dzień 26.02.2014 r. Wpłynęło 7 (siedem) ofert; 

* przetarg nieograniczony pn. „Zagospodarowanie kąpieliska Rajska plaża w Poroście”. 

Przetarg ogłoszony został w dniu 13.03.2014 r. Ogłoszenie o przetargu umieszczono 

w Biuletynie Zamówień Publicznych, na stronie internetowej Gminy Bobolice i na tablicach 

ogłoszeń Urzędu Miejskiego. Termin składania ofert wyznaczono na dzień 21.03.2014 r. Nie 

wpłynęła żadna oferta. 24 marca został ogłoszony kolejny przetarg; 

* przetarg nieograniczony pn. „Rekreacja międzypokoleniowa na terenie Gminy Bobolice 

- zagospodarowanie placów zabaw, boisk sportowych i parku” . Przetarg ogłoszony został 

w dniu 18.03.2014 r. Termin składania ofert wyznaczono na dzień 26.03.2014 r. do godz. 

11:00. Wpłynęły 2 oferty i obie są wyższe niż środki zabezpieczone w budżecie; 

* Informacja na  temat  wypalania  traw  na terenie  miasta i gminy    Bobolice   w okresie  

zimowo - wiosennym  2014 r. Pierwsze  wypalania  traw  na  terenie miasta i gminy Bobolice 

rozpoczęły się  już w okresie  rozpoczęcia  ferii w szkołach. W okresie 1 miesiąca  jednostki 

Ochotniczej  Straży  Pożarnej  wyjeżdżały  24 razy  do gaszenia  podpalonych  traw. Wyjazdy 

jednostek  OSP  do  traw: Gozd - 1 raz, Porost- 5 razy, Drzewiany - 3 razy, Kłanino - 3 razy, 

Bobolice - 12 razy /czasami z udziałem  2 samochodów/. Miejscowości,  do  których 

najczęściej  wyjeżdżali  strażacy do gaszenia  traw: Ujazd, Dworzysko - 8 razy, Bobolice - 4 

razy /tory kolejowe przy ulicy Fabrycznej, Polna, Robotnicza/, Nowosiółki - 2 razy, 

Wilczogóra - 2 razy, Drzewiany - 2 razy, Chlebowo - 3 razy, Grzybnica - 1 raz, /gmina 

Manowo/, Pietrzykowo - 1 raz /gmina Szczecinek/, Radwanki - 1 raz. Od 3-4 lat największa 

ilość pożarów (wypalania traw) występuje w miejscowościach: Ujazd, Bobolice i Chlebowo. 

Około  10  wyjazdów  było  w godzinach  wieczorowych po godzinie  20.00. 
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Wydatki: akcje  strażaków - 3.254,00 zł, paliwo - około 2.200,00 zł, naprawa  

samochodu - około  3.000,00 zł - RAZEM: 8.454,00 zł. W  2013  roku  było  8  wyjazdów  na 

terenie  całej  Gminy  do  traw. Gaszenie  traw na  podmokłych terenach powoduje  problemy 

z wyjazdami po zakończeniu  akcji i w efekcie awarie samochodów; 

* gospodarka śmieciowa - Udział Gminy Bobolice w projekcie pn. „System gospodarki 

odpadami oraz budowa zakładu termicznego przekształcania odpadów dla miast i gmin 

Pomorza Środkowego – etap I” (RIPOK). 

� Gmina Miasto Koszalin przygotowała projekt pn. „System gospodarki 

odpadami oraz budowa zakładu termicznego przekształcania odpadów dla miast i 

gmin Pomorza Środkowego – etap I”. Zadaniem inwestycyjnym projektu jest 

wybudowanie Stacji Przeładunkowych Odpadów Komunalnych w regionie Pomorza 

Środkowego, będących instalacjami zapewniającymi dostarczenie strumienia odpadów 

(frakcji wysokoenergetycznej) do wybudowania w etapie II projektu Zakładu 

Termicznego Przekształcania odpadów - spalarni odpadów w Koszalinie. 

Dokumentację aplikacyjną dla przedsięwzięcia Gmina Miasto Koszalin – beneficjent 

projektu - złożył w dniu 20 września 2013 r. do Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie z wnioskiem o dofinansowanie. 

Docelowo projekt umożliwi ograniczenie ilości odpadów składowanych na 

składowisku odpadów poprzez ich termiczne przekształcenie w planowanej spalarni 

odpadów w Koszalinie. 

� W dniu 26.08.2013 r. Gmina Bobolice złożyła deklarację udziału w projekcie „ 

System Gospodarki Odpadami oraz budowa zakładu termicznego przekształcania 

odpadów dla miast i gmin Pomorza Środkowego – etap I.  

� W dniu 27.11.2013 r. zawarte zostało porozumienie międzygminne, w którym 

Gmina Bobolice wraz z pozostałymi gminami z regionu podpisała z Gminą Miasto 

Koszalin (beneficjentem projektu) umowę o przeprowadzenie wspólnego przetargu 

na wybór operatora Regionalnej Instalacji Przetwarzania Odpadów 

Komunalnych (RIPOK) . Do porozumienia przystąpiły Gminy: Polanów, Manowo, 

Sianów, Mielno, Malechowo, Świeszyno, Tychowo, Będzino, Biesiekierz, Bobolice, 

Białogard, Koszalin, Bobolice.  

� Po przygotowaniu dokumentacji przetargowej, Miasto Koszalin 12.03.2014 r. 

ogłosiła przetarg o nazwie „Eksploatacja regionalnej instalacji do przetwarzania 

odpadów komunalnych (RIPOK)”.  Ogłoszenie wysłano do Dziennika Urzędowego 

Unii Europejskiej i zamieszczono w Biuletynie Informacji Publicznej Miasta Koszalin. 
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� Planowany termin realizacji umowy dla Gminy Bobolice obejmuje 

okres od 1 stycznia 2016 roku do 31 grudnia 2020 roku. W przypadku, gdy projekt 

nie uzyska dofinansowania będzie go można rozwiązać z dniem 1 stycznia 2016 roku. 

� Po wybraniu operatora RIPOK (w drodze wspólnego z innymi gminami 

przetargu), Gmina Bobolice przeprowadzi własny przetarg wyłącznie na odbiór 

odpadów komunalnych. W przetargu tym wskaże Wykonawcy miejsce, gdzie mają 

być zagospodarowywane odpady- będzie to wybrany w drodze przetargu operator 

RIPOK. Wybrany w gminnym przetargu Wykonawca będzie tylko odbierał odpady z 

terenu gminy Bobolice i transportował je do RIPOK-u. W RIPOK-u odbędzie się 

zagospodarowanie odpadów odebranych z terenu gminy Bobolice. 

� Dla gmin, które zdecydowały się przystąpić do projektu zostanie ustalona 

niższa cena za przyjęcie odpadów w RIPOK-u. Cena ta będzie uwzględniała 

otrzymaną dotację projektu    z programu POIiŚ. Dla gmin, które nie przystąpiły do 

projektu zostanie naliczona cena rynkowa (wyższa - ponieważ nie będzie ona 

uwzględniała dotacji projektu) na odpady skierowane do RIPOK-u. 

* Gala Biznesu i Gala Kobiet w Białogardzie. V Noworoczna Gala Biznesu w Białogardzie 

odbyła się w dniu 30.01.2014 r. i wyróżniono ponad 50 firm. Uczestniczyła - Pani 

Wiceburmistrz Grażyna Wiater - Ubysz. Zaś 03.03.14 r. również w Białogardzie odbyła się 

III Gala Kobiet Biznesu. Uczestniczyło w niej ponad 200 przedsiębiorczych pań. Gminę 

naszą reprezentowały Wiceburmistrz i Sekretarz; 

* Gminna Rada Sportu - spotkanie, które odbyło się w dniu 4 marca w siedzibie Urzędu 

dotyczyło powołania nowej kadencji Gminnej Rady Sportu. Do dnia 3 lutego przyjmowane 

były zgłoszenia przedstawicieli z poszczególnych organizacji pozarządowych i placówek na 

członków GRS nowej kadencji. Wśród nich wytypowane zostały następujące osoby: Juliusz 

Glasser, Krzysztof Pajewski, Zbigniew Rewkowski, Arkadiusz Olearczyk, Łukasz Fir, 

Zbigniew Piechocki, Mariusz Walaszczyk i Henryk Kowalski. Z uwagi na fakt, iż nie było 

wymaganej większości osób (quorum), dokonanie wyboru przewodniczącego było 

niemożliwe. Następne spotkanie i wybór przewodniczącego GRS nowej kadencji 

zaplanowane zostało na dzień 25 marca; 

* Ferie Zimowe w 2014 roku za nami. Tegoroczne ferie były dla naszych dzieci nie lada 

zaskoczeniem. Nie było śniegu, ani lodu więc dla większości spędzającej je na terenie gminy 

upłynęły bardzo wiosennie i bez sportów zimowych. Wolny czas wypełniały 

zainteresowanym zajęcia zorganizowane przez Miejsko Gminną Bibliotekę Publiczną, 

świetlice wiejskie i środowiskowe, hale sportową, szkoły.; 
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* 20 lutego 2014 roku odbyło się spotkanie z bezrobotnymi, na spotkaniu obecny był także 

kierownik filii PUP Andrzej Kaczanowicz. Na spotkaniu mówiono o tym jakie są środki 

planowane na zatrudnienie bezrobotnych w 2014 roku, z jakich źródeł, jakie są szanse na 

poszczególne formy zatrudnienia; 

* w piątek 21.02.2014 r. odbyło się uroczyste otwarcie wystawy artysty, malarza Andrzeja 

Słowika. Wystawa nosiła nazwę "Lubię Bobolice!". Wszyscy zainteresowani mogą zobaczyć 

wystawę w Miejsko - Gminnym Ośrodku Kultury w Bobolicach. Są to ciekawe dzieła 

inspirowane bobolicką architekturą i nie tylko; 

* ZIT – Zintegrowane Inwestycje Terytorialne – jest to nowe narzędzie, które da gminom w 

momencie nowego okresu programowania sięganie po środki unijne; 

* w miesiącu kwietniu odbędą się zebrania sołeckie we wszystkich sołectwach gminy: 

* 23 marca br. odbyło się jubileuszowe X Morsowanie w Poroście; 

* pracownicy Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach włączyli się w 

ogólnopolską akcję „Czysty Aniołek" organizowaną przez ogólnopolskie 

STOWARZYSZENIE PIĘKNE ANIOŁY. Akcja trwać będzie od kwietnia do czerwca 2014 

r. Zgodnie z założeniami akcji zbierane są środki czystości typu mydła, szampony, pasty           

i szczoteczki do zębów, ręczniki oraz inne artykuły higieniczne, które MGOPS przekazane 

dla najuboższych dzieci z naszej gminy. Zapraszamy do akcji. Dziękujemy wolontariuszom, 

którzy włączą się do akcji. Patronat honorowy nad akcją objął Rzecznika Praw Dziecka          

- Marek Michalak. Z inicjatywy Burmistrz Bobolic pracownicy Urzędu Miejskiego również 

przyłączyli się już do tej akcji i 7 marca br. zebrane środki czystości zostały przekazane do 

MGOPS w Bobolicach; 

* 9 marca 2014 roku w sali widowiskowo-sportowej w Bobolicach odbyły się VII Halowe 

Mistrzostwa Powiatu Koszalińskiego w piłce nożnej jednostek Ochotniczych Straży 

Pożarnych. W mistrzostwach startowały reprezentacje 6 gmin reprezentujące Powiat 

koszaliński: Manowo, Świeszyno, Mielno, Sianów, Będzino i Bobolice.  

I miejsce - Ochotnicza Straż Pożarna Mielenko - Gmina Mielno -Puchar Starosty 

Koszalińskiego, 

V miejsce - Gmina Bobolice 

* odbyło się posiedzenie społecznej Komisji Mieszkaniowej (spotkanie 13.03.14r.) składająca 

się z 7 osób w skład, której wchodzą przedstawiciele MGOPS, ZUKiO, Urzędu Miejskiego, 

radni. Celem spotkania było rozpatrzenie i  zaopiniowanie  19 – tu wniosków o najem lokalu 

mieszkalnego osób ubiegających się o przydział lokalu mieszkalnego złożonych w ostatnim 

roku. W wyniku pracy Społecznej Komisji Mieszkaniowej sporządzony został ,,Roczny 
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projekt wykazu osób oczekujących na przydział lokali mieszkalnych na czas 

nieoznaczony i lokali socjalnych z mieszkaniowego zasobu Gminy Bobolice w 2014 r.” ; 

* w dniach 06-07 marca 2014 r. odbyło się spotkanie specjalistyczne kadry nauczycieli 

polskich z kadrą niemiecką. Tematem przewodnim była "Osobowość nauczyciela 

współczesnej szkoły w kontekście polsko - niemieckiej wymiany młodzieży". Celem - 

wymiana doświadczeń oraz wypracowanie wniosków do dalszej współpracy. Projekt ten 

został dofinansowany z funduszu Polsko – Niemieckiej Współpracy Młodzieży 

Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania; 

* w dniu 18.03.2014 r. odbyło się spotkanie pomiędzy Prezesem i Wiceprezesem zarządu 

Spółki RWiK w Białogardzie a Burmistrzem, Z-cą Burmistrza przy współudziale 

pracowników Urzędu dotyczące aktualizacji obecnie obowiązującego „Planu rozwoju i 

modernizacji urządzeń wodociągowych w gminie Bobolice na lata 2011 – 2016”. Na 

spotkaniu zostały omówione możliwości zmian dotyczących terminów wykonania 

zaplanowanych inwestycji oraz ich pilności. Na zaproponowane przez Gminę Bobolice 

zmiany Planu Spółka odpowie pisemnie przedstawiając ponownie plan do akceptacji; 

* spotkanie poświęcone zadań Terenowej Rady do Spraw Społecznej Readaptacji i Pomocy 

Skazanych dla Okręgu Koszalińskiego w Tychowie. Spotkanie zostało zorganizowane w dniu 

05.03.2014 r. w Tychowie. W spotkaniu uczestniczyła Wiceburmistrz Grażyna Wiater - 

Ubysz. Celem spotkania była ocena stanu wykonywania kary ograniczenia wolności i pracy 

społecznie użytecznej w obszarze Sądu Okręgowego w Koszalinie oraz ustalenie potrzeb dla 

prawidłowego wykonywania kar oraz środków zapobiegawczych. W podsumowaniu 

wskazano samorządy, które czynnie dysponują na rzecz wykonywania prac przez 

osadzonych. Wśród wyróżnionych znalazła się Gmina Bobolice – ZUKiO; 

* na zakończenie Pani Burmistrz rozdała sołtysom „Poradnik sołtysa”, który przekazał 

senator Piotr Zientarski.  

 

 Ad.5. Sprawozdanie z realizacji programu pomocy osobom zagrożonym 

eksmisją oraz realizacja programu „odpracuj swój dług”.  

Sprawozdanie z programu pomocy osobom zagrożonym eksmisją przedstawiła Pani Aneta 

Kopacz pracownik socjalny Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

Natomiast sprawozdanie z realizacji programu „Odpracuj swój dług” przedstawił Jan 

Rewkowski Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach, które 

stanowi załącznik do protokołu.  



 16 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

Przy podejmowaniu uchwał obecnych było 14 radnych.  

1) w sprawie zmian w budżecie na 2014 rok.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 
 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2014-

2028.  

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

3) w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy funduszu 

sołeckiego w 2015 roku.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

Nieobecny Radny Zbigniew Oleksiak 

4) w sprawie zwolnienia w podatku od środków transportowych na 2014 rok.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  
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Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosi 10-cio minutową przerwę.  

Po przerwie obecnych 14 radnych.  

 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Bobolice na lata 2014-2019.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Wiceburmistrz Grażyna Wiater – Ubysz.   

W dniu 7 lutego 2014 r. Wojewoda Zachodniopomorski wszczął postępowanie nadzorcze w 

odniesieniu do Uchwały Nr XXXV/323/14 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 stycznia 

2014 r. w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Bobolice na lata 2014 – 2019. W uzasadnieniu swojego stanowiska 

Wojewoda napisał, że w przyjętym przez Radę Miejską w Bobolicach programie 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy przewidziano czynniki obniżające stawkę 

bazową czynszu najmu lokali komunalnych uwzględniając jedynie położenie lokalu w 

budynku oraz wyposażenie budynku i lokalu w urządzenia techniczne i instalacje oraz ich 

stan. Zgodnie natomiast z art. 7 ust. 1 ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie praw 

lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu cywilnego w lokalach 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy przy ustalaniu stawki czynszu wzięte 

powinny być ponadto pod uwagę położenie budynku oraz ogólny stan techniczny budynku. 

Niniejsza uchwała wprowadza do wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Bobolice na lata 2014 – 2019 zapisy, zgodnie z którymi stawka bazowa 

czynszu najmu obniżana będzie o 3% w przypadku lokali położonych na terenie wiejskim 

oraz o kolejne 3% w przypadku lokali położonych w budynkach wybudowanych przed 1945 

r. Ponadto w celu utrzymania dochodów z czynszu najmu na dotychczasowym poziomie, 

zmniejszone zostaną do 5% stawki obniżki w stosunku do stawki bazowej czynszu w 

przypadku położenia lokalu na poddaszu lub suterenie oraz braku w mieszkaniu łazienki. 

Mając na uwadze powyższe podjęcie uchwały w przedmiotowej sprawie uznać należy 

za uzasadnione. 
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Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

6) w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym 

Kłanino.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Niniejszą uchwałę podejmuje się na podstawie art. 12 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2012r. poz. 647, 951 i 1445, z 

2013r. poz. 21, 405 i 1238). 

Na obszarze objętym opracowaniem gmina Bobolice posiada studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy. Jednakże na obszarze tym nie 

przewidywano lokalizacji powierzchniowej eksploatacji kruszyw. Konieczne było zatem 

sporządzenie zmiany studium. 

Opracowanie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Bobolice dla obszaru położonego w obrębie ewidencyjnym Kłanino 

podjęto na podstawie Uchwały Nr XXIX/274/13 Rady Miejskiej w Bobolicach w dniu 27 

czerwca 2013r. Przedmiotem zmiany studium jest przeznaczenie fragmentu działki nr 40/2 w 

obrębie ewidencyjnym Kłanino, miejscowość Jadwiżyn, określonego w załączniku nr 1, 4 i 5 

do uchwały pod obszary i tereny górnicze – teren powierzchniowej eksploatacji kruszyw wraz 

z niezbędną infrastrukturą techniczną i komunikacyjną. 

Zmiana studium zawiera ustalenia wynikające z art. 10 ustawy o planowaniu i 

zagospodarowaniu przestrzennym i został sporządzony z uwzględnieniem standardów w 

zakresie zakresu tekstu studium i rysunku, ustanowionych Rozporządzeniem Ministra 

Infrastruktury z dn. 28.04.2004r. w sprawie zakresu projektu studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy (Dz. U. Nr 118, poz. 1233). 

Tryb sporządzania zmiany studium został przeprowadzony zgodnie z obowiązującą procedurą 

narzuconą art. 11 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym i spełnia 

obowiązujące w tym zakresie warunki. 

Projekt rysunku zmiany studium został sporządzony na kopii mapy, o której mowa w §5 ust. 

1 Rozporządzenia w sprawie zakresu projektu studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy, zawierającej obszar objęty opracowaniem wraz z 
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jego niezbędnym otoczeniem. Wyrys obszaru objętego zmianą studium stanowi 

załącznik nr 1 do niniejszej uchwały. 

Projekt zmiany studium był wyłożony do publicznego wglądu w dniach od 7 lutego do 3 

marca 2014r. Dyskusję publiczną nad przyjętymi w projekcie zmiany studium ustaleniami 

przeprowadzono w dniu 11 lutego 2014r. Uwagi można było składać do dnia 24 marca 2014r. 

Do projektu zmiany studium nie wniesiono uwag w wyznaczonym terminie, a załącznik nr 2 

do niniejszej uchwały stanowi obligatoryjne rozstrzygnięcie w sprawie ich rozpatrzenia.  

Ujednolicony tekst i rysunek studium, wymagane na podstawie §8 ust. 3 Rozporządzenia w 

sprawie zakresu projektu studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy, stanowią odpowiednio załączniki nr 3, 4 i 5 do niniejszej uchwały. 

W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały uważa się za uzasadnione. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

7) w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie od Powiatu Koszalińskiego zarządzania 

przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w ciągu dróg powiatowych w 

granicach administracyjnych Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Zgodnie z art. 3 ust. 1 i ust. 2 pkt 12 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2013 r. poz. 1399 ze zm.), do zadań własnych 

gminy należy zapewnienie czystości i porządku na swoim terenie a zwłaszcza utrzymanie 

czystości i porządku na przystankach komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest gmina oraz które są położone na jej obszarze przy drogach publicznych 

bez względu na kategorię tych dróg. 

Ponadto na podstawie art. 16 ustawy z dnia 16 grudnia 2010 r. o publicznym transporcie 

zbiorowym (Dz. U. z 2011 r. Nr 5 poz. 13 ze zm.), za korzystanie przez operatora  

i przewoźnika z przystanków komunikacyjnych lub dworców mogą być pobierane opłaty. 

Opłaty te stanowią dochód właściwej jednostki samorządu terytorialnego z przeznaczeniem 

na: 

1) utrzymanie przystanków komunikacyjnych oraz dworców, o których mowa w ust. 4, oraz 

2) realizację zadań określonych w art. 18 – w przypadku gdy organizatorem jest gmina. 
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Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”   

 

8) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2014 roku.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Justyna Wolska podinspektor ds. gospodarki 

odpadami i rolnictwa.  

W związku z art. 11a ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997 r. (tekst jednolity 

Dz. U. z 2003 r. Nr 106, poz. 1002 ze. zm.) Rada gminy określa w drodze uchwały, corocznie 

do dnia 31 marca, program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym 

zwierzętom przez gminę. 

W związku z powyższym przygotowany został Program opieki nad bezdomnymi zwierzętami 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2014 roku, który 

stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Reguluje on zasady opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami i ograniczania problemu ich bezdomności poprzez zapobieganie nadmiernemu 

niekontrolowanemu wzrostowi populacji bezdomnych zwierząt oraz poszukiwanie dla nich 

nowych właścicieli. 

W ramach programu Gmina Bobolice realizuje następujące zadania: 

1. zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2. opiekę nad wolno żyjącymi kotami w tym ich dokarmianie; 

3. odławianie bezdomnych zwierząt; 

4. obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5. poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6. usypianie ślepych miotów; 

7. wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 

gospodarskich; 

8. zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych              

z udziałem zwierząt; 

W Programie wskazano również wysokość środków finansowych przeznaczonych na jego 

realizację oraz sposób ich wydatkowania, które zostały ujęte w planie finansowym budżetu 

Gminy Bobolice na rok 2014. 
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Zgodnie ze wskazaniami ustawy o ochronie zwierząt Projekt Programu został 

przekazany do zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii, zarządcom obwodów 

łowieckich, organizacjom społecznym, których statutowym celem jest ochrona zwierząt. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”  

 

9) w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla wyborców 

przebywających w zakładzie karnym dla przeprowadzenia wyborów do Parlamentu 

Europejskiego zarządzonych na dzień 25 maja 2014 roku.   

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,   

 

Ad. 7. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1. Pani Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany – przypomniała, że dla osób, które 

wpłacają składki i złożyły deklaracje w Stowarzyszeniu Forum Sołtysów 

organizowana jest wycieczka. 

2. Pani Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – poprosiła Dyrektora ZUKiO o 

dowiezienie pisaku do piaskowni na placach zabaw w sołectwach.  

3. Pan Ireneusz Bednarczyk sołtys sołectwa Dargiń – powiedział, że wszystkie 

przystanki w sołectwie Dargiń mają dach pokryty azbestem, prośba o ujęcie w 

przyszłorocznym wniosku dot. usuwania azbestu.    

 

Ad. 8.Trybuna obywatelska 

W trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrał: 
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1. Radny Radosław Serowski – w Drzewianach przy jeziorze, które jest przy 

szkole, ktoś kupił działkę i zagrodził dojazd. Przy działce Pana radnego, która graniczy z 

zagrodzoną działką jest stara droga(50m), którą mieszkańcy mogliby uczęszczać lecz jest 

zakrzaczona (3 krzaki). Pan radny poprosił Dyrektora ZUKiO o odkrzaczenie tej drogi a sam 

zobowiązał się, że przejedzie agregatem, aby droga mogła służyć ludziom korzystającym z  

jeziora.     

2. Radna Bożena Aksiutin – zgłosiła interpelację w sprawie wzrostu cen przewozów 

pasażerskich na trasie Bobolice – Koszalin. Jest to trzech przewoźników: MAR-BUS, PKS 

Koszalin i PKS Szczecinek. Przewoźnicy tłumaczą, to nie jest podwyżka cen biletów, a 

jedynie powrót do cen sprzed promocji. Prośba o wystosowanie zapytania jakim trybem to 

wszystko się odbyło i czy na pewno konieczne są w tej chwili utrzymanie tak wysokich cen 

biletów jednorazowych i biletów miesięcznych. Wszyscy przewoźnicy w zbliżonym czasie 

zrezygnowali z tych promocji wracając do wysokich cen biletów.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że wniosek jest zasadny, dodała, że zostaną 

wystosowane pisma do przewoźników z prośbą o wyjaśnienia.  

3. Radna Zofia Kęcel – złożyła interpelację w sprawie zabezpieczenia opieki 

ginekologicznej mieszkankom Gminy Bobolice, czy są jakieś plany w zakresie opieki 

ginekologicznej w najbliższym czasie i czy od nowego roku 2015 NZOZ będzie podejmował 

kroki zabezpieczając jej kontynuację?      

Radna Justyna Terlecka powiedziała, że do końca roku 2014 opieka ginekologiczna będzie 

utrzymana na obecnych zasadach bo tak są podpisane umowy. Co w 2015 roku na chwilę 

obecną nie wiadomo.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że zostanie wystosowane pismo z 

zapytaniem w tej sprawie.  

4. Radny Zdzisław Strzelczak  - poprosił Panią Burmistrz o skierowanie środków 

finansowych na budowę dróg ponieważ lekką ręką wydaje się środki na szkoły może 

przymierzyć się do likwidacji mniejszych szkół? 

Pani Burmistrz powiedziała, że wiadomo jaki jest budżet oświaty, wydatki na oświatę są 

ograniczane z roku na rok, już więcej nie da się.  

5. Radny Zbigniew Oleksiak – powiedział, że za torami w Bobolicach jest osiedle i tamte 

drogi czekają na naprawę.  

 Ad. 10. Zakończenie obrad.  

Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 


